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Obec Stěbořice
znak a vlajka obce

Úvodní slovo

My na vesnicích jsme zvyklí na to, že 

život kolem nás se mění minimál-

ně, s  různými změnami se sžíváme ztěžka 

a některé naše zvyky a tradice jsou pro lidi 

odjinud jako z  jiného světa. Tradice není 

jen chození v kroji, ale může to být i typický 

pohřební průvod ve Stěbořicích, kde každý 

účastník má své místo (nosič kříže, chlapi, 

hudba, pan farář s ministranty atd.), a pro 

cizího člověka je to výjev jako z předminu-

lého století. A nám přijde běžný. Stejné to je 

i  s  lidmi kolem nás. Dlouhé roky jsme byli 

v knihovně zvyklí na paní Marušku Vrbic-

kou, celých 25 let si „odkroutil“ ve funkci 

předsedy TJ Sokol pan Bořik Wolf. A nyní 

došlo k výměně. Je to normální proces, oba 

se rozhodli přenechat své pozice mladším. 

Pro některé z  nás to je narušení jejich ži-

votního prostoru, že tito lidé už nejsou tam, 

kde jsme na ně byli zvyklí. Avšak změna 

je život a  zajisté se rychle sžijeme s  jejich 

nástupci! Já bych jim chtěl oběma ze srdce 

poděkovat za vše, co pro společenský život 

v obci udělali a popřát jim jen to nejlepší do 

dalších (teď už klidnějších) let!!! Když se ale 

zamyslíte, i  na jiných pozicích jsou kolem 

nás délesloužící osoby. A  je to dobře. Je to 

nevyřčená vizitka jejich práce a  přístupu 

k dědině a jejím obyvatelům. Každý z nich 

by určitě potvrdil, že práce s lidmi není jed-

noduchá, ale každého z nich nějakým způ-

sobem naplňuje. A tak všem nám přeji, aby 

se personální změny v  tom našem malém 

světě děly jen minimálně, a aby žádná z těch 

změn nebyla k horšímu. 

Roman Falhar, starosta obce

V  sobotu 18. 2. 2023 v obci Stěbořice pro-
běhl MASOPUSTNÍ PRŮVOD S VODĚ-

NÍM MĚDVĚDA, který odstartoval v 8 hod. 
v Pivovaře, kde se sešlo více jak 18 tradičních 
masopustních masek. Celý průvod dopro-
vázel vynikající harmonikář až z Bohumína. 
První masopustní zastávka byla u rodiny Jana 
Komárka. Hospodáři si zaskotačili s  medvě-
dem, připravili pro nás pohoštění, něco teku-
tého na zdravíčko (a nebylo toho málo ☺) a při-
spěli nějaký ten peníz na hladového medvěda. Celý 
masopustní průvod nafotil Jenda Suski a Drahoš Graca, 
kterým patří velké díky. Celá veselice skončila u  rodiny Tomáše 
a Hanky Zahlových.

Zároveň v sobotu 18. 2. 2023 ve 20:00 hod. proběhla v kulturním 
domě ve Stěbořicích pod záštitou obce Stěbořice akce POCHOVÁNÍ  

BASY, kde k  tanci a  poslechu vyhrávala hudební 
skupina Gain. Pro veřejnost byla připravená bo-
hatá tombola s  půlnočním vystoupením. Dále 
bylo připraveno občerstvení ze strany paní Věry 
Weiszové, nealko, čepované pivo a  alko. Hřeb 
večera bylo POCHOVÁNÍ BASY, kde předvedl 
excelentní výkon farář Jeník.
Za organizátory bychom chtěli moc poděkovat 

všem, kteří se na masopustním průvodu podíleli. Jak 
maskám, tak těm, kteří připravovali půlnoční program 

+ chystání a  výzdobu kulturního domu a  zároveň těm, 
kteří nás pohostili. Dále velké díky patří místním sponzorům, 

díky kterým se podařilo zajistit bohatou tombolu. 
Zároveň Vás chceme pozvat na 8. ročník Masopustu s POCHOVÁ-

NÍM BASY ve Stěbořicích, který proběhne 10. února léta páně 2024.
Martin Komárek, organizátor

Masopust 2023
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Jarní lyžovačka žáků 7. a 8. třídy

V tomto roce se lyžařský kurz opět ko-
nal v  Hynčicích pod Sušinou. Místo 

chaty Erlina jsme zvolili chatu Spartak, 
která byla jen necelých 100 m od dvouse-
dačkové lanovky, která je spojkou na další 
sjezdovky v  okolí. Žáci 7. a  8. třídy vyjeli 
netradičně druhý pátek v březnu a vraceli 
se domů ve středu. 

Celá zima byla počasím velice aprílová 
a my zažili opravdu každé počasí. První den 
jsme se koukali do zelené krajiny při 10-ti 
stupních. Poté přišla pravá zima, kdy v noci 
začalo hustě sněžit a  foukat silný vítr. Ten-
to den nás prověřil a  zocelil na další dny 
LVK. Následující 2 dny byly nejideálnější, 
kdy bylo azuro, lehce nad nulou a bezvětří. 
Poslední den byl opět zatěžkávací zkouškou 
a párkrát nám i sprchlo. Děti nicméně mu-
síme pochválit za výdrž, bojovnost a  chuť 

do lyžování. Nikdo si nestěžoval a snažil se 
naučit a užít si lyžování za jakéhokoli počasí.

Ubytování Spartak zní podle názvu suro-
vě, ale na děti čekaly pokoje po 4 nebo 6-ti 
postelích se společným nebo soukromým 
sociálním zařízením. Kuchyně byla ve sty-
lu domácího vaření a velmi chutná, kdy si 
děti chodily neustále přidávat. Pan kuchař 
nám dokonce připravil oběd, který je typic-
ký pro tamní oblast – „borůvkové knedlíky 
s  tvarohem“ (borůvky byly letošní, trhané 
v této oblasti).

Lyžařský kurz má být hlavně o  tom na-
učit se lyžovat, užívat si pohybu i  v  zimě 
a vzdělat se v základech pohybu na horách. 
Všechny tyto podmínky byly určitě splněny 
a musíme pochválit hlavně začínající lyža-
ře, kteří udělali neskutečný pokrok. Posled-
ní dny se část začínajících lyžařů vydala na 

černou sjezdovku, kterou všichni bezpečně, 
a dokonce i bez pádu sjeli. Pokročilí lyžaři 
se zdokonalovali v  základních technikách 
sjezdového lyžování a učili se i carvingový 
oblouk. Tady byl také velký pokrok a na zá-
věr kurzu už to někteří hranili jedna báseň. 

Velký dík patří obci za finanční podporu, 
také všem instruktorům a pomocné síle při 
organizaci a hlídání. Vytvořili dětem pod-
mínky, dokonce i vzpomínky, které si kaž-
dý užil a bude si je určitě pamatovat.

I  přes veškerá úskalí se lyžařský kurz 
vyvedl a  doufáme, že na něj děti budou 
vzpomínat v dobrém a samy budou pokra-
čovat v zimních sportech nebo pohybu na 
horách.

Mgr. Renáta Holaňová  
a Mgr. Dominik Klinger

ZŠ Stěbořice

Školní družina v novém kabátku

Jako se příroda na jaře probouzí k novému 
životu, tak se vrací život i  do naší nově 

zrekonstruované přístavby školní družiny, 
která je součástí základní školy.

Po skoro půlroční pauze jsme se minulý 
týden přestěhovali s  dětmi zpět do prostor 
školní družiny.

Novou výmalbou, právě v jarních barvách 
září herny, chodby, šatna prvňáčků i sociál-
ní zařízení. V  hernách máme krásné nové 
radiátory, bezpečné pro hry dětí. Prostor 
pod okny je zateplen, odpadá tedy hroma-
diště kostiček lega a jiných hraček pod pro-
storem starých radiátorů :-). Kostičky tam 

pochopitelně vždy skákaly samy, stávaly se 
neviditelnými pro oči dětí a nikdy se niko-
mu nechtěly uklízet.... malá, ale významná 
změna v každodenním životě herny. Tepel-
ný komfort určitě oceníme příští zimu. Ve 
všech hernách máme nové osvětlení, může-
me ztlumit světlo pro relaxaci, odpočinek po 
obědě, cvičení dětské jógy, a naopak rozzá-
řit herny při hrách, tvoření a stavění staveb 
z lega a jiných kostiček. Děti tvoří neskuteč-
ně krásné a důmyslné stavby. V družince se 
postupně zabydlujeme, ukládáme hry, spor-
tujeme, tančíme, tvoříme, hrajeme si.

Herny a chodby budeme zdobit dětskými 

obrázky, projekty a sezónní výzdobou. Nové 
si žádá nové, rozhodli jsme se tedy i výzdo-
bu tvořit v klidu, postupně a nově.

Rekonstrukcí prošla také počítačová učeb-
na a  zázemí pro paní vychovatelky – malá 
sborovna, která je vybavena vším novým, 
doslova od podlahy po strop.

Paní uklízečky nám krásně uklidily, 
pan školník postavil, přišrouboval, sesta-
vil všechno, co se dalo a my se teď s dětmi 
postupně zabydlujeme a těšíme se z nových 
prostor školní družiny.

Kateřina Cihlářová
vedoucí ŠD
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Krásné počasí, výborný termín, vel-
ká parta, to byl letošní lyžařský kurz  

1. – 5. třídy základní školy.
Byla to jízda! Především ze zasněžených 

kopců.
Po tříleté pauze jsme se s dětmi opět vrá-

tili do ski areálu Tošovice, který poskytl pro 
lyžování výborné podmínky. Atmosféru do-
tvářelo slunečné počasí, které vydrželo celý 
týden.

Letos jsme měli opravdu veliký počet ly-
žařů začátečníků. Díky výborným sněho-
vým podmínkám, pozitivnímu přístupu 
instruktorů, a  především chuti dětí učit 
se lyžovat, postupovali všichni rychle ku-
předu, nebo spíše „nahoru“. Všechny děti 
se naučily jezdit na vleku a  sjíždět kop-
ce různých obtížností. Pokročilí a mírně 
pokročilí lyžaři brousili styl a  rychlost. 
Většinou byly vidět na kopcích usměvavé 
a spokojené děti.

Při svačinové pauze se projevila zdravá 
únava, ale ta brzy přešla, když se děti obuly 
zpátky do lyží. Paní učitelky, vychovatelky 

KARNEVAL PRO DĚTI 5. 3. 2023

Po delší pauze jsme se opět mohli těšit na dětský karneval, který 
proběhl 5. 3. 2023 v kulturním domě ve Stěbořicích. Naše dětič-

ky měli možnost se na jedno odpoledne proměnit ve svou oblíbenou 
pohádkovou bytost, svého hrdinu či obdivovaného sportovce. Pro 
malé účastníky byl připraven animační program s  klaunem Kali-
mero, doprovázen hudbou, tanečky a soutěžemi, do kterých se zapo-
jili nejen děti, ale také jejich rodiče. Na závěr byla připravená bohatá 
tombola plná hezkých výher jako např. dětský cirkusový stan, diáře, 
auta, panenky, omalovánky, hry a spoustu dalších. Ty, kteří nemě-
li šťastnou ruku při losování, snad potěšil alespoň uvítací balíček 
s překvapením, který dostaly děti při příchodu do KD. 

Michaela Sondereggerová, Sestry v triku 

prohlídka naší mateřské školy

výstavka  dětských prací
ochutnávka dobrot z naší
školní jídelny

Co Vás čeká?

       a školní zahrady 

 

DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ
VERNISÁŽ

Kdy:   ve středu 26. dubna 2023 
V kolik:   od 15 do 18 hodin

Jste zvědaví , jak to u nás vypadá?
Chcete si  prohlédnout naši 

mateřskou školu ve Stěbořicích? 
Zveme Vás na 

Těšíme se na Vás.

Chtěli bychom poděkovat našim sponzorům – Orel Jednota Stě-
bořice, Hon a.s. a velké díky patří Obci Stěbořice. 

A už teď se na Vás budeme těšit příští rok, že si 3. 3. 2024 spolu 
opět užijeme společné odpoledne plné zábavy, her a tanečků! 🙂

Lyžáček 1. stupně - Tošovice 2023
a asistentky vytvářely dětem zázemí při po-
bytu mimo svah nebo při problémech, kte-
rých bylo naštěstí velmi málo.

Instruktoři si pochvalovali šikovnost 
dětí, chuť lyžovat, samostatnost, a v nepo-
slední řadě také slušné a kamarádské cho-
vání. Byla radost poslechnout si takovou 
chválu.

Celý lyžáček jsme v pátek zakončili závo-
dem neboli jízdou zručnosti. Rodiče byli ví-

táni a mnozí se přijeli podívat.
Vyhlášení jednotlivých kategorií závo-

du a zhodnocení celého týdne proběhlo ve 
škole. Dětem byly předány diplomy a sladké 
odměny, a  také malá sladká odměna všem 
účastníkům lyžáčku.

Lyžáček se povedl a věřme, že se i v příš-
tích sezónách budeme s dětmi vypravovat za 
lyžařským dobrodružstvím.

Kateřina Cihlářová, vedoucí ŠD
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Knihovna Jamnice

Začíná to krásné období jara, rozkvétají-
cích květin, stromů, období Velikonoc 

... začátek něčeho nového. Sice teď začí-
ná období, kdy už budeme více venku než 
doma a na čtení budeme mít čas hlavně po 
večerech, ale i tak vás v knihovně velice rádi 
přivítáme.

Stejně jako jsme přivítali děti z Mateřské 
školy Sádek. Děti k nám do knihovny přijíž-
dí autobusem, a tak mají návštěvu knihovny 
spojenou se zajímavým výletem. Děti se po 
knihovně porozhlédly, něco málo jsme jim 
o  ni řekli a  pak si odpočinuly u  pohádky. 
Děti mají o  to větší radost, když si můžou 
něco vyrobit, a tak si každý vyrobil svou zá-
ložku do knížky. Pak si každý vybral svou 
oblíbenou knížku a  sám nebo s  kamarády 

si ji prohlížel. Děti se ke knihám krásně 
chovaly a návštěvu v knihovně si užíva-
ly. O to víc, že mohly být chvilku v půj-
čovně s knihami a chvíli v herně, kde si 
spolu pohrály.

Když jsme loni chystali stezku s Pod-
zimníčkem, nečekali jsme, jaký bude 
mít akce ohlas. A  byli jsme příjemně 
překvapeni. Připravili jsme proto další 
stezku s názvem Putování s Paní Zimou. 
Byla to stezka, kde jsme se mohli s Paní 
Zimou rozloučit. Děti si zalyžovaly, pře-
lézaly sněhové koule, brodily se závěje-
mi až došly do cíle a k pokladu. Nejen 
podle vybrané truhly s pokladem jsme 
poznali, že dětí stezkou prošlo opravdu 
hodně. A  nebudu lhát, když řeknu, že 

jich byly stovky. I místní se podivo-
vali, že tolik lidí v Jamnici ještě neviděli. 
Myslím, že můžu říct za všechny, kteří 
se na přípravě stezky podíleli, že nás 
tak velká účast mile překvapila. A chci 
tímto poděkovat všem maminkám a ta-
tínkům z  Jamnice, kteří s  přípravou 
pomohli ať nápadem, výrobou úkolů, 
technickou podporou nebo propagací. 
V neposlední řadě moc děkujeme Obci 
Stěbořice, která nás podporuje finanč-
ně a  dalším sponzorům Pleteníčko LŠ 
a Ariana. Vidět radost v dětských očích, 
když dokážou splnit úkol a  když po 
projití stezky najdou poklad, to je nej-
víc, to je to proč to děláme.

Další stezka bude Velikonoční, kde 

budeme hledat velikonoční vajíčka. Součástí 
akce bude také vyzdobení naší vesnice ba-
revnými stužkami a vajíčky. A opět bude na 
děti čekat celá řádka různorodých úkolů. Tě-
šíme se na naši další stezku a doufáme, že si 
ji užijeme všichni.

V knihovně to taky žije a probouzí se s ja-
rem. V předjaří jsme vyhlásili a ocenili vý-
tvarnou soutěž na téma Zima. Téma vzniklo 
z  toho důvodu, že zimy se sněhem jsme si 
letos moc neužili, a  tak mě zajímalo, jak si 
děti zimu představují. Obrázky byli krásné 
a já všem za jejich účast děkuji. Bylo jich ten-
tokrát opravdu hodně. Všechny zúčastněné 
děti dostaly malý dárek a  výherci obdrželi 
odměnu větší.

V březnu jsme jako každý rok vyhlásili čty-
ři největší čtenáře za loňský rok. Staly se jimi 
Martina Vítková, Miroslava Hájková, Natálka 
a Adélka Šindelářovy. Všechny byly oceněny 
diplomem a  knihou. Jsme rádi, že je pořád 
koho oceňovat, že využíváte svou knihovnu 
a chodíte si k nám nejen půjčovat knihy.

V poslední době je hojně využívána mezi-
knihovní výpůjční služba. Můžete se tak do-
stat ke knihám, které nejsou v naší knihov-
ně, ani v knihovnách v blízkém okolí. Knihu 
máme na omezenou dobu vypůjčenou třeba 
z jiného okresu či kraje.

Další možností jak si „přečíst“ knihu je 
zapůjčení audio knih. Seznam takovýchto 
knih je prozatím omezený. Hlavně jsou to 
knihy z doporučené četby a detektivky. Je to 
skvělá možnost, jak se ke knize dostat, i když 
na knihu nezbývá čas.

Přeju vám, abyste měli vždy dost času na 
sebe, na knihu a na nové začátky.

Zuzana Šindelářová
knihovnice Místní knihovny Jamnice
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Knihovna Stěbořice

Již tři měsíce utekly od mého pů-
sobení v  knihovně a  díky vám, 

čtenářům se stále učím a  inspiruji 
k novým realizacím.

V  každém měsíci se u  nás něco 
událo. V  lednu proběhlo sezna-
mování a  úklid knihovny – došlo 
k  revizím knih a  vyřazení někte-
rých titulů, abychom pro vás mohli 
do budoucna doplnit nové. Stále 
je tu možnost zakoupit si nějakou 
vyřazenou knihu za symbolických 
10 Kč. Tyto knihy jsou umístěny 
na chodbičce a v prvním patře OÚ 
směrem do knihovny. 

V  měsíci únoru proběhlo první 
naše společné výtvarné odpoledne. 
A to valentýnské tvoření, které při-
padlo na úterý 14. 2. 2023. 

Zde si nejen děti mohly vytvořit 
srdíčková napichovátka do květi-
náče, valentýnky, ale také podle své 
kreativity ozdobit srdce ze sádro-
vých odlitků. 

A nastal nám měsíc březen – mě-
síc čtenářů, který má letos podtitul 
– zpátky do knihoven. Čtenáři po celý měsíc 
mohli využít amnestii od poplatků. Knihov-
na přivítala a rozšířila spolupráci jak s míst-
ní školkou, tak se základní školou, kde jsem 
uvítala 1.A a 1.B třídu s třídními učitelkami. 
Program byl podobný. Stručné představení 
knihovny, povídali jsme si o  knize (autor, 
ilustrace, jaké známe pohádky...), jak se ke 
knížkám chovat. Děti si vyrobily záložku 
do knihy. Předčítala jsem krátkou pohádku, 
proběhlo i  seznámení s  elektronickou Albi 
tužkou a nechybělo ani samotné prohlížení 
knih podle vkusu dětí, na což se velmi těšily. 
Děti byly velmi ukázněné a šikovné, spolu-

práce se mi velmi líbila a těším se na další. 
Vypadá to, že v dohlednu se ještě domluví-
me i s 2. třídami. 

Protože knihovna není jen místem, kde si 
knihy vypůjčím, ale má to být i místem no-
vých setkávání, je zde možnost i  chvíli po-
být.

Dát si kávičku či čaj, jen tak si listovat kni-
hou, mít čas si vybrat. 

Stále pokračuje naše setkáváni ve čtvrtky 
dopoledne 9:00 -11:00 h se skřítkem Kni-
hovníčkem. Knihovna se více vybavila i pro 
tyto nejmenší čtenáře. Máme zde malý sto-
leček se židličkami, molitanové podložky, 

jídelní židličku 
a drobné hračky....

Další důleži-
tou informací je, 
že od prosince 
2022 používá naše 
knihovna webový 
knihovnický sys-
tém, který nabízí 
celou škálu nových 
služeb. Můžete se 
přihlásit do svého 
čtenářského konta 
a zde si prodloužit 
výpůjčky, vyhle-
dávat v  katalogu 
knihovny, rezer-

vovat či odkládat své knihy. Někteří čtenáři 
již tyto služby využívají a knihy si třeba re-
zervují. Na tento webový systém, slyším jen 
kladné ohlasy, což mě těší. Kdo ovšem pří-
stup k tomuto systému nemá, nevadí – může 
si tyto služby zařídit v knihovně.

Co se týče měsíce dubna připravuji dvě 
akce, a  to velikonoční dílničku a  cestova-
telskou přednášku. Přednášet bude místní 
občan pan Petr Láznička. Plakátek k  této 
akci bude vyvěšen, ale přihlásit se můžete již 
nyní v knihovně.

Ještě se obracím s prosbou na Vás, čtená-
ře, které ještě neznám a kteří jste asi nedo-
patřením již několik měsíců nevrátili kni-
hy – prosím učiňte tak. Přinést je můžete 
buď v otevírací době knihovny 

Út 16:00-18:00 a  ČT 9:00-11:00 anebo 
na obecní úřad. A to do termínu 18.dub-
na. Děkuji.

Všechny informace se snažím dávat také 
i  do příspěvků na Facebook knihovny – 
Místní knihovna Stěbořice. Dávám zde pří-
spěvky konaných akcí i fotografie.

Těším se na všechny akce, setkání. 
Jaro je za dveřmi a  za chvíli se bude dát 

číst i v parku na lavičce, tak si to užijte, neboť 
s dobrou knihou je ten život radostnější:-)

 Gabriela Vajďáková
knihovnice ve Stěbořicích
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Na Valné hromadě dne 23. února 2023 
jsme zhodnotili činnost naší TJ za rok 

2022 a stanovili jsme si úkoly na rok 2023. 
Činnost jednotlivých oddílů a tím i činnost 
v TJ se řídila plánem činnosti na rok 2022, 
který byl schválen na minulé Valné hroma-
dě. Na základě hodnocení činnosti vedoucí-
mi a trenéry oddílů jsme probrali jednotlivé 
sporty: kopaná, tenis, odbor SPV žen, bad-
minton, volejbal a beach volejbal. 

Jedním z  hlavních bodů naší Valné hro-
mady bylo to, že náš dlouholetý předseda TJ 
Bořík Wolf již dopředu avizoval svůj odchod 
z této funkce. Vždy dával najevo, že ve funk-
ci předsedy překoná svého předchůdce pana 
Arnošta Skřonta, který vedl SOKOL 23 let. 
Boříkovi se to povedlo a vedení naší TJ na-
táhl na dlouhých 25 let od roku 1998–2023. 
Dalším velice důležitým bodem byla volba 

nového předsedy TJ SOKOL Stěbořice. Na-
vržený kandidát Ing. Tomáš Král byl jedno-
myslně zvolen. Do této bohulibé funkce mu 
přejeme hodně úspěchů a  všechno dobré. 
Překonat Boříka v  délce předsedování ne-
musí...může se však o to pokusit.

Na Valnou hromadu byl pozván z  České 
unie sportu okresu Opava pan Ladislav Kre-
isel. Ten chtěl předat panu Wolfovi ČESTNÉ 
UZNÁNÍ. Bohužel musel odjet na konfe-
renci ČUS do Prahy. Slíbil, že ocenění bude 
předáno při jiné příležitosti.

Jeden z  našich velkých sponzorů TJ SO-
KOL, pan Ing. Miroslav Klásek, majitel fir-
my Armatury KLAD spol. s r.o., předal Bo-
říkovi PAMĚTNÍ MEDAILI. Tato pozlacená 
stříbrná medaile má velkou sběratelskou 
hodnotu. V  legraci jsem Boříkovi pak řekl, 
že ji může později klidně dobře zhodnotit. 

Bořík mi na to řekl: „TU NIKDY NIKOMU 
NEPRODÁM“!!!

Před závěrem Valné hromady se odchá-
zející předseda postavil za předsednickým 
stolem a zazpíval: 

„S PÁNEM BOHEM IDU OD VÁS, NEU-
BLÍŽIL JSEM ŽÁDNÉMU Z VÁS...“ - za po-
tlesku všech stojících Sokolů jsme mu tímto 
za všechno poděkovali!!!

Úplně však se sportem nekončí. Už se těší-
me (my důchodci – sportovci), až na jaře vy-
běhne na tenisový kurt a začne řádit a sme-
čovat na síti.

Jako hlasatele fotbalových utkání jej stále 
uslyšíme a uvidíme s mikrofonem v ruce.

 
BOŘIVOJ KONČÍ – AŤ ŽIJE KRÁL!!!

Drahomír Graca za výbor SOKOLA 

V  neděli 26. března odpoledne jsme 
uvítali jaro v kulturním domě ve Stě-

bořicích společně se žáky Základní školy 
pro tělesně postižené Opava, Dostojev-
ského. Sál se zaplnil dětmi a jejich rodiči 
a na pódiu se vystřídaly děti z Mateřské 
školy Stěbořice, žáci Základní školy pro 
tělesně postižené Opava se svými hosty, 
Chlapecký pěvecký sbor Základní ško-
ly Vrchní a  Základní školy sv. Ludmily 
se svým dirigentem p. Karlem Kosterou 
a  kapela EKVA band z  Kravař. Všichni 
vystupující přispěli ke krásné atmosféře 
nedělního odpoledne. Vstupné bylo vě-
nováno ZŠ pro tělesně postižené na hipo-
terapii žáků. Osloveni byli také sponzoři, 
kteří se připojili a darovali rovněž nema-
lou finanční částku. Celkem jsme jako 

Vítání jara 

organizátoři akce, Badmintonový oddíl Sokola Stěbořice (BOSS) 
a Pěvecký sbor Stěbořice předali symbolický šek s uvedenou část-
kou 48.961 Kč. Tento 5. ročník navázal na předcovidovou dobu, 
kdy jsme akci pořádali nejprve pro naše kamarády přes badminton 
a jejich dceru Kačenku a pak na výzvu rodičů Kačenky pro další 
konkrétní děti s  nějakým handicapem. ZŠ pro tělesně postižené 
v  Opavě na Dostojevského ulici propojuje všechny děti, kterým 
byl věnován výtěžek z minulých akcí. Děkujeme všem poslucha-
čům, účinkujícím, organizátorům za přípravu, realizaci a napečení 
dobrot ke kávě, sponzorům, Kájovi Volfovi za nazvučení a v nepo-
slední řadě také obci Stěbořice za sál a jeho přípravu. Atmosféru 
zachycuje pár fotografií, které naleznete na stránkách badminto-
nového oddílu BOSS (https://badmintonsteborice.webnode.cz/
fotogalerie). 

Dobrá věc se podařila a nás to hřeje u srdce. 
Miroslava Šmalcová, Za BOSS a Pěvecký sbor Stěbořice

Sport TJ SOKOL Stěbořice
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Na Březové nám dorostla další generace 
dětí a po čtyřleté pauze se opět podaři-

lo založit nové družstvo žáků. Děti mají zá-
jem, dospělí si obnovili osvědčení vedoucích 
kolektivu a jeden hasič absolvoval víkendo-
vý kurz jako nováček. Budoucnost hasičské-
ho sboru vypadá velmi dobře. V teplejší dny 
se scházíme v místním areálu, kde převládají 
nerfkové bitvy, chladnější dny trávíme téměř 
každý čtvrtek v  hasičské zbrojnici. Povíme 
si něco zajímavého a  poučného o  hasičích, 
hrajeme hry, malujeme a  lepíme z  papí-
ru, tvořili jsme zábavné chemické pokusy 
pro děti, velmi zaujala diskotéka ve tmě se 
svítícími prvky na každém z  nás, i  místní 
maškarní karneval. Nacvičili jsme taneček 
a hudební vystoupení, a u příležitosti MDŽ 
v  hasičské zbrojnici, obojí předvedli našim 
ženám a maminkám. A také pro každou vy-
robili přání, k tomuto většinou již opomíje-
nému dni. Za podpory našeho hasičského 
spolku podnikáme výlety. Poslední byl výlet 
na výstavu modelů a hraček FOR MODEL 

do Olomouce v neděli 19. 3. Pro 
větší zábavu a  poznání nového, 
jsme vyrazili vlakem a  po Olo-
mouci pak tramvají. Počasí přá-
lo, k  vidění bylo spoustu úžas-
ných modelů i  velkých strojů, 
nezklamaly doplňkové atrakce 
a stánky :-) 

S nadcházejícím jarem začnou 
i  tréninky na hasičské soutěže. 
Ty jsme si již s  mladšími žáky 
vyzkoušeli v  loňském roce na 
noční soutěži v  Milostovicích, 
dále na Mladecké žákovské lize (Jamnice, 
Sádek, Sosnová, Dolní Životice), která po-
kračuje na jaře dalšími sedmi soutěžemi. 
Nečekáme, že budeme „na bedně“, ale jde 
přece o zábavu, dobrý kolektiv dětí a rodičů 
a hlavně – ať děcka nesedí doma. Plánova-
né akce hasičů z Březové a žákovského ko-
lektivu - Sběr vysloužilých elektrozařízení  
15. 4., pálení čarodějnic, okrsková soutěž 
dospělých 13. 5. v  Jamnici, tréninky a sou-

Aktuálně z Březové

Recyklujte s hasiči z Březové OBECNÍ SLAVNOST 2023
Loňské opožděné oslavy 800 let obce nás všechny namlsaly bohatým kultur-

ním programem, díky nim jsme objevili nádherný areál pro pořádání kon-
certů a věřím, že jsme si to všichni užili. Letošní obecní slavnost bude ve skrom-
nějším duchu. V  tuto chvíli bohužel nemůžu potvrdit konkrétní hudebníky, 
protože jsme se s poptávaným uskupením rozcházeli v nárocích na vystoupení. 
Důležité jsou v tuto chvíli pro vás tyto informace: 

KDY  –  SOBOTA 10. ČERVNA ODPOLEDNE A VEČER
KDE  –  AREÁL ZA ZÁMKEM (tam, kde byly oslavy 800 let)

Vše opět připravuje Jana Weiszová s dalšími dobrovolníky z  řad zastupitelů 
a spolků. Stánky budou v režii našich spolků, takže útratou podpoříte naše spor-
tovce, hasiče, myslivce. Pro děti budou k dispozici různá stanoviště, kde budou 
plnit rozličné úkoly. Dále zde budou např. kolotoče, skákací hrad atd. Věřím, že 
se zde potkáme v hojném počtu, pozvěte i své známé, příbuzné a kamarády odji-
nud. Kéž se obecní slavnost podaří, jako oslavy obce!

Roman Falhar, starosta obce

těže, úklid přírody (Den Země) s opékáním, 
dětský den, výlety, schůzky ... 

Také již přišla pozvánka na setkání Březo-
váků, kde jezdíme ve spolupráci s obcí Stě-
bořice a to 29. 7. Pokud budou mít zájem se 
turnaje účastnit fotbalisté, nohejbalisté, vo-
lejbalisté Stěbořic nebo z  okolí, nechť mne 
kontaktují – je nutné se přihlásit do konce 
dubna!!

Petr Wirkotsch, SDH Březová

SDH Březová – vyhlašuje jako každý rok bez-
platný sběr vysloužilých elektrozařízení, elek-

trospotřebičů. 
Nabízíme všem občanům Stěbořic, Jamnice, 

Nového Dvora a  Březové, bezplatnou likvidaci 
nefunkčních, vysloužilých, zastaralých elektrospo-
třebičů. Naložíme a odvezeme tyto spotřebiče, kte-
ré přichystáte před vaše vrata, před dům. 

Sběr zařízení proběhne v sobotu 15. 4. od 8 do11 h.
V tuto dobu již mějte vše k odevzdání nachys-

táno před domem!
 „Odvezeme vše, co má šňůru nebo je na ba-

terky … „

– sběr vysloužilých 
elektrospotřebičů 

Pozvánka
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Drahomír Graca, kronikář obce

Jindřich Radek (1908–1969) 
Nový Dvůr 20 – JZD, zedník 

Rudolf Salich (1924–1998)  
Stěbořice 151 - Arboretum Nový Dvůr, 
topič 

Marie Steierová (1926–2012) 
Stěbořice 163 – JZD, živočišná výroba 

Zdeňka Kramná (1921–2004) 
Stěbořice 57 – JZD, živočišná výroba 

Jindřich Mocek (1934–2010) 
Stěbořice 73 – JZD, živočišná výroba 

Josef Kocián (1942–2011) 
Nový Dvůr 28 – zedník 

Ludmila Jasníková (1959–2018) 
Stěbořice 149 (pak Litultovice) 
- malířka vánočních ozdob 

Josef Pavelek (1914–1982) 
Stěbořice 48 – řezník 

Věra Maglionová (1915–2002) 
Stěbořice 113 - zdravotní sestra 

Marie Bittnerová (1938–2018) 
Stěbořice 52 – JZD, živočišná a rostlinná 
výroba 

František Cigánek (1909–1992) 
Zlatníky 23 - kovář, JZD, sušárna mléka, 
vrátnice 

Josef Volný (1954–2007)  
Stěbořice 151 (pak Praha)  
- údržbář v hotelu Albatros

Jiří Janošek (1939–2018)  
Nový Dvůr 68 – Arboretum Nový Dvůr, 
zahradník

Leopold Kramný (1905–1990) 
Jamnice 13 – JZD, krmič 

Jarek Štencel (1942–2002) 
Stěbořice 83 – STS, vrátnice 

Josef Klapetek (1887–1969) 
Stěbořice 107 - řídící učitel 
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n	Jardo, je teda, pro začátek, nějaká per-
lička, co bys nám chtěl na sebe prozradit?
☺ ☺ tak to fakt nevím, jsem tichý ne-

výrazný, mám slabý hlas, nerad se hádám, 
nemám to v povaze, někdy by to chtělo být 
trošku důraznější. Ale v práci, to jsem per-
fekcionista, od oka poznám křivý vypínač….
n	Tichý a nevýrazný??? Jardo, my nemů-
žeme hned ze začátku, našim čtenářům 
lhát…☺ ☺, někdo jako Ty, kdo je aktivní 
v Sokolu, ve sportu, v práci, v rodině a ve 
společenském životě, přece nemůže být 
nevýrazný…
☺ ☺ ale jo, já se totiž vždy ke všemu do-

stanu „po haluzi“, ani sám nechci. To je třeba 
jako na vojně, kde jsem narukoval jako tan-
kista a po pár dnech, se ze mě stal písař pra-
poru a moto spojka, jenom proto, že jsem se 
přihlásil, že umím jezdit na motorce a seděl 
jsem první u dveří ☺ ☺ ☺
n	Podobně je to i s Tvou „kariérou“ u So-
kola? Taky po haluzi?

Ani nevím, jak to vzniklo, jsem vášnivý 
sportovec a  s  badmintonem jsme v  Sokole 
začínali neoficiálně v roce 2006 a pak jsem 
najednou byl zvolen jako předseda badmin-
tonového oddílu, vždy mě uvrtají ostatní a já 
jdu.
n	Takže to, že se vždy necháš někým do 
něčeho uvrtat, je vlastně pro Tvé dobro ☺

No to nevím, ale když mě někdo někam 
zvolí a věří mi, tak se snažím, ho nezklamat 
i  když je to pak na úkor mého času. Bad-
minton, hrajeme 3x týdně jak dospělí, taky 
vedeme i tréninky pro děti a třeba mého nej-

mladšího syna, vozím ještě na další badmin-
tonový trénink do Opavy.
n	Jardo, zbývá Ti ještě čas na nějaké jiné 
své koníčky?

Více než 20 let hraju bowling, podniko-
vou ligu. Nejdříve jsem hrával za firmu Re-
Spol a teď hraju za SME, loni jsem v jednot-
livcích, vyhrál první místo v mezipodnikové 
opavské druhé lize.
n	To musí mít manželka z  Tebe radost, 
býváš někdy i doma?

Jo, třeba když dělám doma topení nebo 
něco jiného… ☺ Volný čas většinou trávím 
prací kolem domu a na zahradě, samo se to 
neudělá a  když je člověk na baráku, tak je 
to pořád něco, jsem naštěstí takový „brouk 
Pytlík“, takže si spoustu věcí umím udělat 
sám.
n	To musí taky „sežrat“ spoustu času, 
zbývá Ti čas i na relax?

Já nejraději relaxuji pohybem a sportem, 
vypnu hlavu, to mi stačí. Nejvíce si odpočinu 
někde, kde není signál a nezvoní mi telefon 
☺. Každý rok jezdíme s chlapama na pán-
skou jízdu na kolech, člověk se vrátí zmože-
ný ale psychicky odpočatý. Dovolenou s ro-
dinou taky trávím aktivně, kola, hory, žádná 
plácačka u  moře, to bývalo, když byly děti 
malé, teď to mě ani manželku nebaví.
n	Jardo, prozraď nám něco i o tvé rodině?

Moje manželka pochází z Palhance a bra-
li jsme se v roce 1997, máme 3 děti a pro zají-
mavost, v domě, kde žijeme, bydleli od roku 
1600, vždy jen Mičkovi, naše stavení se dědí 
z generace na generaci, z otce na syna. Dou-

fám, že v této naši tradici, bude pokračovat 
i jeden z mých synů.
n	A co Tvá práce v ReSpolu, je i Tvým ko-
níčkem?

Vystudoval jsem obor elektromontér na 
OSP v Opavě a tuto práci dělám celou dobu 
od ukončení školy. Baví mě to, ale postupem 
času se toho na mě nabalilo celkem dost, 
kromě klasického elektra, jsem si udělal 
i zkoušky BOZP, takže dělám bezpečnostní-
ho technika a proto, že jsem si udělal doma 
fotovoltaiku, tak mi bylo řečeno, že tomu 
rozumím a  dostal jsem ve firmě na starost 
i to…☺

Jardo, já když Tě poslouchám, tak se vů-
bec nedivím, že jsem nebyla schopná, Tě na 
ten rozhovor uhnat…. Přeju Ti, abys měl 
více volného času, méně starostí a více míst 
bez mobilního signálu.

Všem čtenářům přeji klidné Velikonoce 
a pohodu ☺

 Jana Weiszová, radní obce Stěbořice
Foto Jarek Mička

Hovory z radyRozhovor s Jaroslavem Mičkou

Tentokrát, bych Vám ráda představila našeho jediného nováčka na postu radního po 
loňských komunálních volbách, je to další patriot Jaroslav Mička, který vytáhl paty 

ze Stěbořic, jen když musel nastoupit na povinnou vojenskou službu a stejně jako ostatní 
pánové z rady, je bezchybný…. Na mojí klasickou otázku, jaké má slabé stránky, nedoká-
zal odpovědět ☺☺☺, na jeho obranu, musím ale podotknout, že nedokázal odpovědět 
ani na otázku, jaké má silné stránky ☺.

V  neděli 8. ledna 2023 proběhla již tradiční 
tříkrálová sbírka, které se letos zúčastni-

lo rekordních 39 koledníků a  13 vedoucích. Se 
zpěvem na rtech a přáním pokoje zvěstovali do 
každého domu poselství třech mudrců z výcho-
du a byli štědře obdarováni stěbořickými občany. 
Výtěžek této sbírky je věnován na nemocné seni-
ory, chráněná bydlení a lidi nacházející se v kri-
zových situacích. 

Devět skupinek putujících po Stěbořicích vybra-
lo neskutečných 72 790 Kč (o téměř 13 000 Kč více 
než loni), tři skupinky ve Zlatníkách 25 820 Kč, 

jedna skupinka putující Novým Dvorem vybrala 
do zapečetěné pokladničky 8 300 Kč. Na Březové 
lidé přispěli 4 781 Kč a v Jamnici 16 198 Kč. 

Je krásné, že v době, kdy se rapidně zvedají 
ceny energií, rostou ceny potravin a lidé musí 
šetřit, najde se v našich vesnicích spousta štěd-
rých dárců, jimž není lhostejný osud druhých 
lidí. 

Pán Bůh zaplať všem aneb slovy Romaina 
Rollanda díky Bohu za to, že „dobrý člověk ještě 
žije“.

Kateřina Zahlová

Tříkrálová sbírka
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Zprávy z obce Stav veřejného rozhlasu 
Stav veřejného rozhlasu v  našich ob-

cích je tristní. Je potřeba vyměnit ampli-
ony, některá místa nově osadit. To vše ale 
bude chvíli trvat. Pokud bydlíte v  místě, 
kde je hlášení špatně rozumět nebo není 
slyšet vůbec, doporučuji zařídit si posí-
lání do mobilu. Je úplně jedno, jaký mo-
bilní telefon vlastníte. Posílání hlášení si 
můžete zařídit sami na stránkách obce  

(https://steborice.hlasenirozhlasu.cz/), 
anebo nám zavolejte (553 661 017), napište 
(obec@steborice.cz), případně se zastavte. 
Tato služba je pro Vás zcela zdarma! Kaž-
dé hlášení Vám dorazí formou sms. A ne-
musíte řešit, že když děvčata z obce hlásila, 
zrovna jel kolem traktor, nebo ve vašem 
amplionu chrčí a není rozumět, anebo jste 
nebyli doma.

Jak pokračuje rekonstrukce části školy?
Zdárně ☺. Vrchní patro, kde se nachází 

družina, je již hotovo. Ve sklepě školní ku-
chyně se již rovněž začalo pracovat a moc 
děkuji všem kuchařkám za trpělivost se ztí-
ženými pracovními podmínkami. Pokra-
čuje se na fasádě. V  jiných částech školy 
děláme některé drobné práce vlastními 
silami (příprava části sklepa pro bateriové 

uložiště). Za pár týdnů bude firma Hema 
puls instalovat na školní střechy foto-
voltaické panely a  do připraveného skle-
pa sadu baterií pro ukládání přebytečné 
energie. Smyslem je, abychom na provozu 
školy a  školní kuchyně ušetřili co nejvíce 
nákladů za energie a  snížili energetickou 
náročnost školy.

Chodník na Zlatníky
Jelikož nám již brzy začne platit Změna 

č. 2 našeho územního plánu, ve které se 
počítá s  vybudováním chodníku na Zlat-
níky, znovu jsme oslovili projekční firmu 
k  vypracování projektu. Součástí by byl 

nejen chodník na zakoupených pozemcích 
na louce pod cestou, ale i vybudování chy-
bějících chodníků při vjezdu do obce od 
Opavy. K samotné realizaci by mohlo dojít 
v příštím roce.

Kanalizace a čističky 
odpadních vod

V tuto chvíli již máme v ruce projektovou 
dokumentaci pro provedení stavby na kana-
lizaci a  čističky odpadních vod ve Stěboři-
cích, Jamnici a na Březové. Teď nás čeká vy-
brání vhodného dotačního titulu a požádání 
o  dotaci. Budeme-li úspěšní, uspořádáme 
výběrové řízení na stavbu a můžeme stavět. 
Vypadá to jednoduše, že ano? Pokud by vše 
šlo dobře, mohli bychom kopat v roce 2024. 
Vše záleží na získání dotace a dalších finanč-
ních zdrojů na tuto obrovskou investici.

Hřbitov
Pan architekt už nám konečně dodal chy-

bějící část projektové dokumentace, takže 
můžeme začít chystat výstavbu rozšíření 
hřbitova. Ještě se budeme rozhodovat, zda 
výstavbu uskutečníme najednou nebo na 
etapy.

Rekonstrukce rozvodů 
nízkého napětí

Jelikož se někteří z Vás rozhodli jít s dobou 
a pořídit si na své domy fotovoltaiku, donu-
tilo to ČEZ zrekonstruovat některé úseky 
nízkého napětí v našich obcích. Nová kabe-
láž je však natolik robustní, že nemůže viset 
na sloupech, ale musí být zakopaná v zemi. 
V tuto chvíli se řeší úsek Barandov a Jamnice 
směr Vlaštovičky. Pro obec to znamená jed-
nat s ČEZem nejen o  trase vedení výkopu, 
abychom si tím neuzavřeli daný prostor pro 
uložení našich sítí (vodovod, kanalizace), ale 
i žádat o zachování sloupů, protože na nich 
máme rozhlas a veřejné osvětlení.

Mimo toho také řešíme umístění další 
trafostanice ve Stěbořicích, protože stávající 
jsou od sebe příliš daleko.

Schody před KD Stěbořice
Zima snad už definitivně odešla a  jarní 

teploty umožní stavební firmě dokončit 
boky nového schodiště před kulturním do-
mem ve Stěbořicích. Při zajišťování potřeb-

ného materiálu se vyskytly nečekané kom-
plikace, ale nyní už je vše na dobré cestě. 
Věřím, že v  nejbližší době budou schody 
hotovy.

Velkokapacitní kontejnery
Pokud se potřebujete zbavit nábytku, ko-

berce apod., můžete tak učinit na sběrném 
místě ve Stěbořicích 31, nebo vydržte do  
4. víkendu v dubnu. V pátek 21. odpoledne 
a  v  sobotu 22. dubna dopoledne můžete 
na 4 místech (Stěbořice 31, Jamnice, Březo-
vá, Nový Dvůr u hasičáren) odevzdat velké 

kusy, které se nevejdou do vaší popelnice, 
do přistavených kontejnerů. U každého bu-
dou opět naši pracovníci, kteří vám poradí, 
kam který odpad patří. Chci upozornit, že 
zde může odevzdat velký odpad pouze náš 
občan a pouze rozměrné kusy. 

Roman Falhar,  starosta obce

Vítání občánků
Vítání občánků narozených na konci roku 

2021 a  za rok 2022 proběhne 23. dubna 
2023 v obřadní síni KD ve Stěbořicích. Ro-
diče dětí narozených v  tomto období, kteří 
se přihlásili dostanou do schránky pozván-
ku s upřesněním času.

Poplatek za psy 2023
• Připomínáme občanům, že poplatek za psa pro rok 2023 byl splatný do 31. 3. 2023.
• Poplatek je 200 Kč za psa, za každého dalšího psa stejného majitele 300 Kč.
•  Platbu je možné uhradit hotově na OÚ nebo převodem na účet obce: 
•  č.ú.: KB Opava a.s., 3820821/0100 + zpráva pro příjemce – jméno majitele  

+ číslo popisné.
Kateřina Šimkovská, matrikářka OÚ
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14. prosince 2022

Zastupitelstvo obce schválilo:
1)  Plán inventarizace majetku obce k 31. 12. 2022

2)  Žádost o dotaci pro TJ Sokol Stěbořice ve výši 
100.000 Kč

3)  Žádost o  peněžní dar na komunitní centrum 
vybudované Římskokatolickou farností Stěbo-
řice ve výši 200.000 Kč

4)  Rozpočet obce na rok 2023 s úpravami oproti 
vyvěšenému návrhu

5)  Střednědobý výhled rozpočtu obce na roky 
2024-2025

Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí:
1) Rozpočet na rok 2023 a  střednědobý výhled 

rozpočtu Mikroregionu Opavsko severozápad 
na roky 2024-2027

2) Rozpočet na rok 2023 a  střednědobý výhled 
rozpočtu Svazku obcí pro provoz skupinového 
vodovodu Litultovice na roky 2024-2025

20. února 2023

Zastupitelstvo obce schválilo:
1)  Zprávu Revizní komise Svazku obcí pro provoz 

skupinového vodovodu Litultovice ze dne 23. 
11. 2022

2) Přijetí daru – nově vzniklých pozemků ve 
vlastnictví Moravskoslezského kraje (týká se 
výstavby chodníků na vrchním konci ve Stěbo-
řicích) o celkové výměře 201 m2

3) Záměr darování nově vzniklých pozemků ve 
vlastnictví obce Stěbořice do vlastnictví Mo-
ravskoslezského kraje (týká se výstavby chod-
níků na vrchním konci ve Stěbořicích) o celko-
vé výměře 37 m2

4) Smlouvu na převod nově vzniklého pozemku 
p.č. 1640/2 z majetku České republiky, přísluš-
nost hospodařit má Státní pozemkový úřad, do 
majetku obce Stěbořice (průjezd skrze parkovi-
ště u pivovaru)

VÝBĚRY Z USNESENÍ ZASTUPITELSTVA OBCE STĚBOŘICE

VÝBĚRY Z USNESENÍ RADY OBCE STĚBOŘICE
20. prosince 2022

Rada obce schválila:
1) Dodatek č.1 ke smlouvě o  poskytnutí dotace 

z  Moravskoslezského kraje na akci Rekon-
strukce schodiště u KD Stěbořice, předmětem 
je prodloužení termínu realizace

2) Finanční příspěvek pro rok 2023 Klubu seniorů 
ve Stěbořicích ve výši 10.000 Kč.

Rada obce vzala na vědomí:
1) Stavba mostu u  pivovaru ukončena s  drobný-

mi nedodělky, některé budou odstraněny ne-
prodleně, některé na jaře, kdy budou příznivé 
klimatické podmínky. Zhotoviteli bude vyfak-
turováno penále dle smlouvy ve výši 340.000 
Kč za prodlení s termínem dokončení.

9. ledna 2023

Rada obce schválila:
1) Dodatek č. 1 ke smlouvě na dodání projekto-

vé dokumentace pro zhotovení stavby „Kana-
lizace a  ČOV obce Stěbořice a  místních částí 
Jamnice a  Březová“, předmětem dodatku jsou 
vícepráce a  posunutí termínu z  důvodu změ-
ny technologie čističek v Jamnici a na Březové. 
Dodavatel plánované technologie ukončil své 
působení v  ČR a  nahradí ji jiná technologie. 
Tato změna vyžaduje úpravu projektu a  nové 
posouzení.

2) Výběrové řízení na instalaci fotovoltaiky na ZŠ 
Stěbořice vyhrála firma HEMA puls s. r. o.

3) Aktualizovat rozpočet akce „Oprava vozovky 
komunikace Březová -Nový Dvůr“

4) Z oslovených dodavatelů na rekonstrukci elek-
troinstalace ve staré škole v Novém Dvoře po-
dali nabídky tito dodavatelé:

a) Respol s.r.o 
b) HEKT servis s.r.o. 
 Rada schvaluje nabídku od Respol s.r.o. ve výši 

215.348,84 Kč s DPH.
5) Finanční příspěvek pro rok 2023 Klubu seniorů 

Jamnice ve výši 9.000 Kč. 

6) Udělení souhlasu s umístěním sídla Ochotnic-
kého spolku SOSO Stěbořice na adresu obec-
ního úřadu. 

7)  Navrženou odměnu ředitelce ZŠ Stěbořice

Rada obce vzala na vědomí:
1)  Výzvu magistrátu města Opavy k  provedení 

nutných zabezpečovacích prací na přehradě 
v Novém Dvoře

2)  Probíhá výměna oken ve fotbalových kabinách
3)  Pořízení vratného nádobí jako náhradu za jed-

norázové nádobí používaného na venkovních 
akcích. Zjistit jaké jsou možnosti a jaké nákla-
dy. 

4)  Předběžný termín obecní slavnosti 10. 6. 2023, 
Jana Weiszová řeší kulturní program.

6. února 2023

Rada obce vzala na vědomí:
1)  Uzávěrku hospodaření v  obecních lesích za rok 

2022 s hospodářským výsledkem + 330.999,70 Kč 

Rada obce schválila:
1)  Nabídku fa Lesnické projekce Frýdek-Místek 

a.s. na zpracování lesního hospodářského plá-
nu obecních lesů 

2) Rozpočet JSDH obce na rok 2023 ve výši 
180.000 Kč

3) Připojení obce ke kampani „Vlajka pro Tibet“ 
v roce 2023

20. února 2023

Rada obce schválila:
1)  Nabídku od Jiřího Kunze s  cenou 37.819 Kč 

bez DPH na nové rozvody studené a teplé vody 
v suterénu ZŠ.

2)  Nabídku od R. Paščáka na zpracování doku-
mentace proprovedení stavby  elektroinstalace 
v KD Jamnice za cenu 45.400 Kč 

3)  Žádost o dotaci pro Orel jednota Stěbořice na 

rok 2023 ve výši 49.000 Kč a smlouvu na po-
skytnutí dotace.

4)  Účetní závěrku ZŠ Stěbořice za rok 2022, zlep-
šený výsledek hospodaření účetního období 
roku 2022 v  celkové výši 16.311 Kč a  převod 
této částky do rezervního fondu ZŠ.

20. března 2023

Rada obce schválila:
1)  Nabídku Benpro s.r.o. na zpracování projekto-

vé dokumentace projektu Chodník na Zlatníky 
za cenu 125.000 Kč bez DPH 

2)  Účetní závěrku MŠ Stěbořice a hospodářský vý-
sledek za rok 2022 v celkové výši + 134.353,86 
Kč a převod zisku do rezervního fondu MŠ.

3) Nabídku fy EKOTONA s.r.o. na zpracování 
projektu na výsadbu aleje nad školou za cenu 
36.300 Kč s DPH. 

4)  Finanční příspěvek Lince bezpečí ve výši 5.000 Kč 
5)  Smlouvu o  budoucí smlouvě o  zřízení věcné-

ho břemene a dohoda o umístění stavby s ČEZ 
Distribuce a.s. (nové elektrické pro Brandov) 
za jednorázovou úhradu 29.800 Kč bez DPH

6)  Smlouvu o  budoucí smlouvě o  zřízení věcné-
ho břemene a dohoda o umístění stavby s ČEZ 
Distribuce a.s. (nové elektrické vedení Jamni-
ce směr Vlaštovičky) za jednorázovou úhradu 
4.300 Kč bez DPH

7)  Finanční dar na hipoterapii pro Základní školu 
pro tělesně postižené v  Opavě (v  rámci kon-
certu Vítání jara, pořádaného badmintonovým 
oddílem TJ Sokol Stěbořice) ve výši 5.000 Kč

Rada obce vzala na vědomí:
1) a)  Informaci, že proběhlo výběrové řízení na 

zhotovitele úprav okolí studánky Anna (Eta-
pa. Č. 2 naučné stezky), kdy byly osloveny 3 
subjekty: Grambal stavby s.r.o., David No-
wický a Sadové úpravy s.r.o. Nikdo z oslove-
ných nepodal nabídku.

 b)  Rada ukládá pohledat jiné dodavatele a vy-
hlásit druhé kolo výběrového řízení

Zpravodaj pro obce Stěbořice, Jamnice, Nový Dvůr, Březová, Čtvrtletník, 1/2023, 5. dubna 2023 • Vydala Obec Stěbořice, Stěbořice 28, 747 51, IČ: 00300691, ev.č. MK ČR E 24118
Redakce si vyhrazuje právo na úpravu článku dle potřeby • Za správnost textu (faktickou i jazykovou) odpovídá autor. Uzávěrka dalšího čísla 16. června 2023
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Období mezí Vánocemi a  Velikonoce-
mi nevypadá v životě farnosti na první 

pohled moc akčně. Po Živém Betlému a Tří-
králové sbírce nastává jakoby ticho po pěši-
ně. Mám tohle období rád. Probíhají v něm 
duchovní přípravy snoubenců ke svatbě, pří-
pravy dětí k prvnímu svatému přijímání (je 
jich letos 15) a  také se intenzivněji setkává-
me se skupinkou osmi dospělých lidi, kteří 
o Velikonocích budou pokřtění (pět z nich) 
a  začnou přistupovat k  svatému přijímání. 
Proběhlo mnoho krásných setkání ve farní 
stodole, jak ve skupině mládeže, tak v dám-
ském i chlapském spolku, který se pravidelně 
schází a zve si hosty na různé téma. Jedním 

z  hostů byl i  kněz, myslitel a  autor knížek 
o prožívání víry a liturgie Václav Vacek. 

Do období jarních prázdnin již po několikáté 
zahrnujeme společný výjezd na lyže. Farní ly-
žák byl letos přejmenován na ozdravný pobyt. 
Účastníci vám rádi prozradí proč, ale není to 
tím, že bychom málo lyžovali. Po nedělním ces-
tování a vydatném spánku v čistém a stylovém 
ubytování je ráno 53 účastníků připravených 
k  „alpským disciplínám“. Počasí nám přálo 
a po prvním lyžařském dni v Saalbachu, kdy se 
vrcholky hor halily do nízké oblačnosti nás na 
Kaprunu čekalo počasí jak vystřihnuté z pro-
spektu cestovní kanceláře. Skvělá kuchyň v po-
dání společníků CK-OK Pavla Davida a Ondry 

Informace z fary

Kafky nás každý večer uváděla do gastrono-
mického nebe. A rána jsme začínali také v nebi, 
díky mši svaté slavené před snídaní v  jídelně. 
Třetí den se po ranním balení přesouváme asi 
30 km ve směru návratu domů a  poznáváme 
menší středisko Lofer. Velice mile nás překva-
pilo rozmanitostí sjezdovek, prorodinným cha-
rakterem i  přívětivou polohou mezi skalními 
masivy ze všech stran. Po třetím lyžařském dni 
následovala požehnaná jízda domů a  autobus 
krátce po půlnoci zastavil u  kostela ve Stěbo-
řicích.

Jako poslední zajímavost z fary bych zmínil 
brigádu se dřevem. Jak víte, v kavárně StodoLa-
Kafe se topí dřevem v norských kamnech Jotul 
a i když je to kvalitní spalování, spotřeba dřeva 
porostla a musíme myslet na další roky. Vyu-
žívajíce slevu pro farnosti na palivové dřevo 
jsme z biskupských lesů zakoupili „kládovku“ 
buků a nechali složit na zahradu. Říkal jsem si, 
jak dlouho asi potrvá zpracovat 25 m3 dřeva. 
Nicméně chlapi se do toho pustili s  takovou 
vervou, že po týdnu a půl bylo dřevo nařezané 
a naštípané a nás čeká už jenom naskládat jej 
pod zeď stodoly, která v  těchto dnech dosta-
ne novou fasádu. Tímto vyjadřuji velké díky 
za veškerou spolupráci a pomoc všeho druhu. 
Žasnu nad tím, jak velké věci jde hravě zvlád-
nout tam, kde se spojí síly. 

Přeji všem čtenářům krásné a  požehnané 
prožívání Velikonoc a zvu jak pravidelné, tak 
občasné zájemce na jejich slavení do našeho 
kostela. 

 Klement Rečlo, farář ve Stěbořicích


